
Jaarverslag 2022

In een notendop

2022 was een jaar van veranderingen. Geleidelijk veranderde Corona in een ‘gewone’ ziekte.

Het normale leven kon zijn aanvang weer nemen. Maar wij gingen niet naar normaal. We

schakelden over van één jaarvergadering naar een voorjaars- en een najaarsvergadering. We

begonnen eerst langzaam maar uiteindelijk in het laatste kwartaal met vliegende vaart aan

de inzet op meer belangenbehartiging en meer samenwerking met verwante organisaties.

Met die inzet werden we zichtbaarder dan ooit voor de buitenwereld. We namen een nieuwe

naam aan en moderniseerden onze statuten en het huishoudelijk reglement. Die gebeurtenis

fleurden we op met een zeer goed bezocht en geslaagd jubileum. We deden hiervan verslag

in het nieuwe ledenbulletin. De onvolprezen Pontenkaart op de website werd steeds vaker

bezocht. Door technische aanpassingen hielden we de kosten beheersbaar. Tegelijkertijd

voerden we een aantal verbeteringen, zoals het stoplicht door. We vonden in 2022 in de

provincie Friesland een betalende partner voor onze data.

Als deels vernieuwd bestuur zijn we trots op alle activiteiten in 2022 en al die vrijwilligers die

dat mogelijk maakten.

Activiteiten

Het jaar startte nog aarzelend. De Fiets- en Wandelbeurs in februari werd in verband met

Corona opnieuw afgelast. De ALV in mei werd echter wel gehouden én goed bezocht, net als

de ALV in oktober. We combineerden de vergaderingen met een middagprogramma. Bij de

voorjaars ALV maakten we kennis met de mensen van het Markpontje Terheijden.

De najaars ALV combineerden we met het jubileumprogramma. Na de naamswijziging en het

vaststellen van de nieuwe statuten genoten we samen van de feestelijke Italiaanse lunch. We

brachten een toast uit op ons 40 jarig bestaan tijdens de vaartocht in schitterend weer over

de IJssel. Daarop presenteerde ons multitalent, de penningmeester, “De Wereld Vaart Door”

met een pontfilmmaker, onze eigen actiegroep Werkgroep Gelderland, de discussie over een

nieuw logo met Otto Lopes Cardoso en prachtzang van Nadja Filtzer.

Met Jacques Guldemundt, de trekker belangenbehartiging, formuleerde het bestuur de

uitgangspunten belangenbehartiging en koos voor een proef: inzetten op behoud van het

Verenfonds Gelderland met Werkgroep Gelderland. De werkgroep stelde in de lente een visie
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op en stuurde deze aan alle fracties van de Provinciale Staten in Gelderland. In november

riep de werkgroep met behoorlijk succes de Gelderse partijen op om het behoud van de

provinciale inzet en het Verenfonds in het verkiezingsprogramma op te nemen. De visie werd

toegelicht op de Open Agenda van de Staten en de werkgroep voerde tenslotte op verzoek

van Gedeputeerde Witjes een gesprek met de ambtelijke betrokkenen. Eind 2022 ging alle

aandacht van de werkgroep naar het in 2023 te houden Groot Gelders Verendebat. Dankzij al

de activiteiten kreeg ook de relatie met de VEEON, de Gelderse pontexploitanten en een

aantal oevergemeenten een impuls.

We voerden gesprekken met de VNG Gelderland, die een bondgenoot bleek. Wij raadden

hen aan om ook met andere pontgebruikersgroepen te praten. Dat gebeurde en zo kwam het

verrassend tot de Veerpontencoalitie van ons met ANWB, Fietsersbond, Fietsplatform, NTFU,

TeVoet en Wandelnet.

De Veerpontencoalitie stelde een plan van aanpak op en bereidde daarop een

onderzoeksvoorstel aan de Tweede Kamer en de regering voor. Verder werden de

bouwstenen gelegd voor de petitie “Behoud de Gelderse Veren” die begin 2023 van start

ging, samen met de oproep om pontbelevingen te delen met de hashtag #ikveeropjou.

Al die activiteiten leidden tot een aanzwellende publiciteitsgolf rond de Gelderse ponten en

onze inzet.

We probeerden naast dit actiegeweld ook het tij rond onze krimpende lokale inzet te keren.

Met de trekker belangenbehartiging is een actieplan opgesteld en een werkgroep met de

ambassadeurs gevormd. Deze werkgroep heeft een nieuwe geformuleerd op de mogelijke

rollen en inzet van ambassadeurs. Door tijdgebrek is de inzet van het bestuur op dit punt

lager geweest dan de ambitie. We willen in 2023 voortbouwen op 2022 en de lokale

netwerken en vertegenwoordigers weer uitbreiden. Als eerste kijken we daarbij naar de

nieuwe leden, nieuwe werkcontacten en nieuwe coalitiepartners.

We deden mee, vaak met een aantal leden van de later opgerichte coalitie, aan de acties tot

behoud van het pontje Ilpendam-Landsmeer, het Hoeksveer (Hoek van Holland -Maasvlakte)

en De Aa (Nieuwer ter Aa-Breukelen). We hielpen het Fietsplatform met de discussie

heropenen Afsluitdijk voor fietsers, door middel van een tijdelijk pontje over de sluis.

We werkten aan een nieuwe opzet voor onze site, die in 2023 zijn beslag moet krijgen.

Ondertussen kreeg de Pontenkaart steeds meer bezoekers: uiteindelijk meer dan 300.000 in

2022. Zoveel dat Google Maps in de zomer hoge rekeningen ging sturen. Dat kwam niet uit,

tijd voor plan B. Uit verschillende mogelijkheden kozen we voor “Here Maps” als betaalbare,

goede en betrouwbare nieuwe basiskaart. Verder verrijkten we de informatie op de kaart

met het stoplicht en het aangeven of er op de pont gepind kan worden. De provincie

Friesland ging tegen betaling de data afnemen van onze Pontenkaart.

De nieuwsbrief is vanwege de vele andere activiteiten in 2022 niet verschenen. Wel

verschenen er nieuwsberichten op onze site, waarbij we dankbaar gebruik maakten van de

inzet van vrijwilligers. Een goed afgelopen incident met het gebruik van emailadressen door
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een oud-vrijwilliger dwong ons tot bezinning op de veiligheid van onze data. Samen met onze

webleverancier werken we aan verbetering van de veiligheid.

Ook onze Vlaamse collega’s, de Werkgroep Vlaamse Voetveren, konden in 2022 hun

jubileumfeest houden. De inmiddels oud-penningmeester bracht onze felicitaties persoonlijk

over.

Mensen en organisatie

We hielden twee ALV’s in 2022:

14 mei in de Gouden Leeuw met ruim 50 leden in Terheijden over jaarverslag en jaarrekening

2021. Daarbij was extra aandacht voor de afwaardering certificaten Triodos en het mandaat

extra budget nieuw beleid. De kascommissie bracht verslag uit en we benoemden nieuwe

(reserve)kascommissieleden. We bespraken de beginselen goed bestuur, statuten en HR 1e

ronde en deden een 1e ronde over een nieuwe naam. Leden boden aan mee te denken over

statuten en hoe verder met de certificaten. Daar hebben we dankbaar gebruik van gemaakt.

De leden namen afscheid van de aftredende penningmeester Peter-Alex van Meir. Het

bestuur meldde het terugtreden van secretaris Frans Cornelis. Ook Henk van der Drift trad

begin 2022 af. Hij kon zijn bestuurslidmaatschap niet langer combineren met zijn werk als

Heemraad. John Ruiter werd herbenoemd als bestuurslid communicatie. We trokken in 2022

gelukkig ook nieuwe vrijwilligers aan. De leden benoemden Hans de la Mar tot nieuwe

penningmeester. Ook kon het in 2021 benoemde bestuurslid Jan van der Leij zich live aan de

aanwezigen voorstellen. De vereniging kreeg voor het eerst een trekker Belangenbehartiging:

Jacques Guldenmundt en een trekker Ambassadeurs: Harry Hoefnagel.

We stelden het Jaarplan 2022 vast. Uiteraard was er ook het pontennieuwsoverzicht 2021.

Tot slot besteedden we aandacht aan het aankomende jubileum en vroegen en kregen hulp

uit de leden. Dirk Recter van de Stichting Heen en Weer presenteerde trots als opwarmer

voor de middag het wel en wee van hun Markpontje. Wij overhandigden hem de

verenigingsvlag. We zijn hen zeer erkentelijk voor hun gastvrijheid en medewerking aan het

programma. Na de primeur van een gratis ALV-lunch konden we in de middag heen en weer

met het nieuwe elektrische pontje en bezochten in mooi weer de lokale attracties in

Terheijden. Bij het pontje werden we begeleid door een swingend bandje en aten we ijsjes

uit de foodtruck van de plaatselijke sociale werkplaats.

Op 29 oktober hielden we met 149 (!) leden twee ledenvergaderingen op de Eureka

aangemeerd in Deventer. We nodigden de leden voor beide uit. Zo konden we vlot de

statuten aanpassen. De statutenwijziging bevatte het voorstel om de naam van de vereniging

te wijzigen in “Vrienden van de Veerponten.” Het voorstel werd met vrijwel algemene

stemmen aangenomen. Verder werden het nieuwe huishoudelijk reglement, het jaarplan

2023 en de begroting 2023 besproken en aangenomen. De leden spraken daarbij hun zorg uit

over de haalbaarheid van het jaarplan. Het bestuur erkende dat de plannen ambitieus zijn en

dat de realisatie mede afhankelijk is van het vinden van meer vrijwilligers en middelen. Ook
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waren er aarzelingen over de hoge investeringen in de website. Het bestuur beloofde de

leden daar betrokken bij te houden en niet meer uit te geven dan het basisbedrag en op zoek

te gaan naar extra middelen. Tot slot werd de door de Werkgroep Gelderland geformuleerde

motie ter behoud van het Verenfonds met algemene stemmen aangenomen.

Begin 2022 overleed onze oprichtster Meta de Visser. Uiteraard werd zij op onze

ledenvergadering van 14 mei herdacht. Een van de leden van het eerste uur, Otto Lopes

Cordoso, herdacht haar in een even warm als gloedvol betoog over de bevlogen en strijdbare

voorgangster.

Alle benodigde inschrijvingen bij de Kamer van Koophandel in het nieuwe (verplichte) UBO

register zijn op orde. Na de bestuurlijke werkafspraken en het verlijden van de akte nieuwe

statuten bij de notaris voldoen we geheel aan de eisen van de nieuwe Wet Bestuur en

Toezicht Rechtspersonen. Onze oude secretaris Frans Cornelis heeft daar veel voorbereidend

werk voor gedaan, waarvoor we hem nogmaals willen bedanken.

Tot augustus zijn we ondersteund door Marjan Kruysdijk van Bureau MK Business Events.

Vanwege persoonlijke omstandigheden kon zij dit werk niet voortzetten. Het bestuur besloot

geen permanente vervanging te zoeken, wel wordt voor grotere evenementen ondersteuning

gezocht. We versterkten tevens, mede op aanraden van de kascommissie, de band met de

vrijwillige organisatorische ondersteuning. We hebben daarvoor met de ledenadministratrice

een vrijwilligersovereenkomst gesloten.

We zijn er in geslaagd om in de loop van 2022 het Ledenbulletin een vast onderdeel van ons

werk te maken. Daardoor geven we de leden meer informatie over wat er gebeurt in en rond

onze vereniging. Door in het bulletin door te verwijzen naar nieuws op de site kunnen we

veel informatie aan de leden kwijt. Geleidelijk proberen we het contact via het ledenbulletin

interactiever te maken.

Het verenigingsdeel van de site wordt in de aanlooptijd naar de grote verbouwing stap voor

stap opgeschoond en geactualiseerd. Dat maakt ook duidelijker wat we wel en niet willen.

De jaarrekening en het jaarverslag, het jaarplan, de nieuwe statuten en het huishoudelijk

reglement zijn op de site gepubliceerd op de ANBI pagina onder het tabblad “Vereniging”.

Het beleidsplan 2019-2023 staat daar ook.

Het bestuur

4


